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Zápis č. 23 

z jednání Komise pro životní prostředí 

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 4. 3. 2024 
 

 

Přítomni: Omluveni: 

Ing. Ivo Kropáček Irena Blažková 
Ing. Pavel Kurfürst Ing. Jaroslav Horák 
Ing. Jiří Šírek Ing. Tomáš Dobřanský 
Ing. Jana Jaňourová  
Petr Hlatký  
Daniel Řezníček, M. A  
Mgr. Petr Ošťádal Nepřítomni: 
Václav Mach Filip Červinka Bc. 
Petr Kopřiva Vítězslav Kružík 
Mgr. Nela Melicharová  
Michal Slavík  
Ing. Alice Kutálková  
Miroslava Pořízková  
Vladimír Čech  
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Program: 

 

 

1. Zahájení 

2. Hodnocení žádosti podaných v DP včelaři 2024 

3. Výsadby stromořadí v OK 

4. Různé 
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Zápis: 

Zahájení, schválení programu jednání 

Předseda komise pan Daniel Řezníčk, M. A., zahájil 23. jednání Komise pro ŽP. 
V programu byla navržena změna – doplnění bodu 3. výsadba stromořadí v Olomouckém 
kraji. Členové Komise se změnou souhlasili. 

 

Hodnocení podaných žádostí – DP včelaři 2024 

DP 02_01 Program na podporu včelařů na území Olomouckého kraje 2024 je vyhlašován 
za účelem podpory začínajících i stávajících včelařů v Olomouckém kraji. Poskytnuté 
finanční prostředky lze použít na částečnou úhradu výdajů začínajících i stávajících 
včelařů, která zahrnuje nákup včelařského vybavení, úlů a včelstev a u stávajících včelařů, 
rozšíření včelstev a obměna úlů. 
 
- Celkem bylo podáno 66 žádostí o dotaci.  
- Alokace činí 500 000,- Kč. 
 
Byly navrženy dvě varianty hodnocení: 
Varianta A - kolik bodů má žadatel, tolik procent mu bude poskytnuta dotace. Vzhledem 
k celkovému množství finančních prostředků na tento program by byla dosažená celková 
částka 413 390,- Kč.  

Varianta B - prvním 30. žadatelům, kteří dosáhli na bodové hodnocení 68 bodů a více, 
bude vyhověno v plné výši (celkem 30 žadatelů). Zbývajícím 36 žadatelům, kteří mají nižší 
hodnocení, než je 68 bodů, by zůstalo bodové hodnocení na procentech, tedy kolik bodů, 
tolik procent poskytnuté dotace. Celková poskytnutá částka pak vychází na 478 852,- Kč.  

Po zhodnocení obou variant se členové Komise shodli na podpoření varianty B.  

Poté proběhla krátká debata na téma budoucnosti podpory včelařů a její zefektivnění, 
mimo jiné i vzhledem ke skutečnosti, že v Olomouckém kraji je převčeleno. Komise tedy 
navrhuje restrukturalizaci podpory pro včelaře spojenou s optimalizací administrace 
žádostí. Pro tuto variantu se vyslovili všichni přítomní členové Komise (celkem 14). 
Konkrétní provedení tohoto návrhu bude projednáno v rámci schvalování dotačních 
programů na rok 2025.  

Z tohoto důvodu bylo vyhodnoceno, že zatím není potřeba přijímat oficiální usnesení. 
 
 
Výsadby stromořadí v Olomouckém kraji 

Jedná se o podnět z předchozího jednání Komise. 

Nejlepším možným řešitelem je dle pana Šmídy Správa silnic Olomouckého kraje (dále jen 
„SSOK“). Nicméně zatím stále platí, že SSOK na to nemá vyhrazeného pracovníka. 

Předseda komise Řezníček informoval, že byl kontaktován ekologem Správy a údržby 
silnic Pardubického kraje panem Weisbauerem ve věci chystané konference pro odborné 
pracovníky na téma novelizace předpisu TP 99 a problematiky péče o zeleň podél 
silničních komunikací. Poprosil pana Řezníčka, aby pozvánku vyřídil olomoucké SSOK. 
Informace tak byla veřejně předána radnímu panu Šmídovi, který přislíbil téma přenést na 
půdu ROK. 

Co se týče aktivity samotného Olomouckého kraje, tak aktuálně je připraven projekt 
výsadby, na který OK vyčlenil finanční prostředky. Konkrétně bylo vytipováno 5 úseků, na 
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kterých bude výsadba probíhat. Realizace proběhne v dubnu 2024 a potrvá přibližně 3 
měsíce. Počítá se také s pětiletou následnou péčí, kterou bude pravděpodobně provádět 
externí subjekt.  

Člen komise pan Kurfürst připomněl existenci dokumentu „Aleje Moravskoslezského kraje 
– koncepce jejich zachování, obnovy a péče o ně“, přičemž navrhl, aby si Olomoucký kraj 
nechal podobnou studii také zpracovat. V odpovědi bylo sděleno, že OK již schválil 2 mil. 
korun na zpracování metodiky pro výsadbu dřevin v rámci budoucích oprav komunikací. 
Realizace se plánuje na konec roku 2024 a rok 2025. Začne se okresem Olomouc s tím, 
že pokud se koncepce osvědčí, další okresy budou následovat. 

Pan Šmída na závěr připomněl, že výsadba dřevin je stále podporovanou aktivitou v rámci 
DP na aktivity v obalsti ŽP – za poslední 3 roky bylo realizováno cca 60 projektů na 
výsadbu dřevin. 

 

Různé 

Dotaz - Přerov – cyklostezka u řeky Bečvy, Osek nad Bečvou, může s tím něco dělat OK? 

Odpov. – správce toku je Povodí Moravy, které má povinnost udržovat koryto vodního 
toku.  

Výzva členům Komise – do 31. 3. 2024 lze nominovat na Ceny kraje za přínos 
v oblasti ŽP.  

Na příště – souhrn informací z jednání ROK a Asociace krajů (úkol pro pana Šmídu).  

Ochranné pásmo – přírodní památky – vyhlašují se formou nařízení.  

Výjezdní jednání Komise – možnosti: skládka Rapotín, bioplynová stanice, přečerpávací 
vodní elektrárna Dlouhé stráně.  

Příští jednání přelom dubna/května.  

Žádné další návrhy vzneseny nebyly a jednání bylo ukončeno v 16:56. 

 
 

V Olomouci dne 4. 3. 2024 

………………………………. 
Daniel Řezníček, M. A. 

předseda komise 
 

 

 

 


